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Zápis z 6. jednání předsednictva  

Rady vlády pro informační společnost 

Termín zasedání: 22. června 2023 od 11.00 hod. do 13:00 hod. 

Místo konání: Jednací sál vlády, Úřad vlády, Nábřeží E. Beneše 128/4, Praha 1 

 

Účastník Funkce Instituce Poznámka 

Archalous, Martin host Úřad vlády ČR  

Bartoš, Ivan  předseda Vláda ČR  

Benda, Ondřej host Úřad vlády ČR  

Callerová, Monika stálý host Úřad vlády ČR  

Holubová, Andrea host Ministerstvo vnitra  

Jabůrková, Milena místopředsedkyně 
Svaz průmyslu  
a dopravy ČR 

zástup  
– Kateřina 
Kalužová 

Kotalíková, Jana místopředsedkyně Úřad vlády ČR 
zástup  
– Jitka Křupková 

Krejčí, Tomáš 
místopředseda 

NÚKIB 
zástup  
– Jaroslav Šmíd 

Kuchař, Petr 
 
host 

Digitální a informační 
agentura 

 

Mareš, Jan 
host Ministerstvo životního 

prostředí 
 

Očko, Petr 
místopředseda Ministerstvo průmyslu 

a obchodu 
zástup  
– Miloslav Marčan 

Pavlíková, Eva 
místopředsedkyně 

Česko.Digital 
zástup  
– Jan Kotara 

Polášek, Martin 
host Ministerstvo životního 

prostředí 
 

Pur, Marek stálý host NAKIT  

Sláma, David místopředseda Ministerstvo vnitra ČR  

Stařecká, Erika host Úřad vlády ČR  

Sýkorová, Vladimíra 
 
host 

Úřad vlády ČR  

Šindelářová, Veronika host Úřad vlády ČR  

Šoulavá, Blanka místopředsedkyně Úřad vlády ČR  
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Gergelová Šteigrová, 
Leona 

 
místopředsedkyně 

Ministerstvo pro místní 
rozvoj 

 

Úlovec, Martin stálý host 
Ministerstvo školství 
mládeže a tělovýchovy 

 

Všetečka, Daniel 
stálý host Ministerstvo průmyslu 

a obchodu 
 

Zátorská, Lenka 
 
host 

Úřad vlády ČR  

Zitková, Martina 
 
host 

Úřad vlády ČR  

 

 

Program zasedání: 

1. Zahájení jednání a schválení programu, 11:00–11:05 (Ivan Bartoš, předseda 

RVIS) 

2. Strategické dokumenty Digitální Česko, 11:05–11:30 (Marek Pur, NAKIT; 

Daniel Všetečka, MPO; Blanka Šoulavá, ÚV; Martin Úlovec, MŠMT) 

3. Zpráva o stavu priorit, 11:30–12:15 (Monika Callerová, sekretariát RVIS) 

4. Zapojení RVIS a témat digitalizace do agendy udržitelného rozvoje 

a strategie Česko 2030 (Strategický rámec ČR 2030), 12:15–12:35  

(Jan Mareš, MŽP) 

5. Informace k plnění Implementačního plánu 3 (evaluační zpráva, IP3 – 

okruh eCulture), 12:35–12:45 (Andrea Holubová, MV) 

6. Založení pracovní skupiny pro EU Digital Identity Wallet (EUDIW),  

12:45–12:50 (Petr Kuchař, DIA) 

7. Různé, 12:50–12:55 

8. Ukončení, 12:55–13:00 (Ivan Bartoš, předseda RVIS) 
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1) Zahájení jednání a schválení programu 

Předseda RVIS Ivan Bartoš zahájil jednání Předsednictva Rady vlády pro informační 

společnost (dále jen „RVIS“).  

Následně prověřil usnášeníschopnost. Zahájení jednání se účastnilo osobně všech devět 

členů předsednictva respektive jejich pověřených zástupců. Předseda RVIS poděkoval 

zúčastněným za účast a prohlásil jednání za zahájené.  

Připomenul potřebu mluvit do mikrofonů pro účely záznamu a zápisu. Sdělil, že program a 

podklady pro toto jednání byly sdílené s členy RVIS, s vedením pracovních skupin a s 

digitálními zmocněnci. Poděkoval „Pracovní skupině pro národní infrastrukturu  pro prostorové 

informace, Výbor IKČR“ a Ministerstvu zemědělství za komentáře.  

Dále informoval, že 1. 7. 2023 vstoupí v platnost aktualizovaný statut RVIS a dále, že se dle 

aktualizovaného statutu rozšíří předsednictvo o tři místopředsedy:  z DIA, z Ministerstva 

financí a dále o náměstka člena vlády pověřeného řízením Legislativní rady vlády. Členů 

předsednictva bude tedy oproti stávajícím devíti dvanáct. 

Představil program jednání (viz výše) a upozornil na možnost doplnit do programu části Různé 

další body, čehož ovšem nikdo ze zúčastněných nevyužil.  

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U1: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost schvaluje navržený program dnešního jednání. 

 

2) Strategické dokumenty Digitální Česko 

Předseda RVIS na úvod druhé části sdělil, že 

 schvalování tří strategických dokumentů Digitální Česko, tedy platné digitální strategie, 

je důležitou každoroční činností předsednictva RVIS. Tento rok se bude schvalovat 

také vznik čtvrtého pilíře Digitální vzdělávání a s tím  související čtvrtý dokument. To 

vychází i z Digital Decade 2030, části  Digitální vzdělávání. 

 aktualizaci dokumentu Informační koncepce České republiky představí Marek Pur 

z NAKIT, aktualizaci dokumentu Digitální ekonomika a společnost představí Daniel 

Všetečka z Ministerstva průmyslu a obchodu, aktualizaci dokumentu Česko v digitální 

Evropě připravuje Blanka Šoulavá s týmem z Úřadu vlády a finální verze dokumentu 

se bude schvalovat až v červenci 2023 per rollam. Závěrem Martin Úlovec z MŠMT 

představí nový čtvrtý pilíř Digitální vzdělávaní. 

Před představením a diskusí o jednotlivých dokumentech shrnula Monika Callerová 

komentáře z členské základny a z pracovních skupin: Oba respondenti (Ministerstvo 

zemědělství a Pracovní skupina pro prostorové informace) projevili zájem o to být uvedeni 

v dokumentu Digitální vzdělávání a účastnit se práce výboru pro Digitální vzdělávání. K dílčí  

změně dokumentu po dohodě s M. Úlovcem došlo.  

Marek Pur, vedoucí programu Digitální Česko a předseda výboru Informační koncepce 

ČR nejdříve představil celou koncepci dokumentů Digitální Česko. Informoval, že 

strategické dokumenty (ad příloha 1-3) se upravovaly především v návaznosti na následující: 



Úřad vlády České republiky 
Rada vlády pro informační společnost 
 

 

 

 

4 

 program Digitální dekády 

 digitální indikátory, které jsou v rámci Digitální dekády nastavené: Dovednosti; Digitální 

transformace podniků, Bezpečné a udržitelné digitální infrastruktury, Digitalizace 

veřejných služeb 

 principy Evropského prohlášení o digitálních právech a zásadách pro digitální dekádu 

- 6 oblastí zaměřených na témata: Lidé v centru, Svoboda volby, Bezpečnost a 

zabezpečení, Solidarita a inkluze, Účast a Udržitelnost 

Blanka Šoulavá, předsedkyně výboru pro Česko v digitální Evropě (ČDE), informovala, 

že aktualizace tohoto dokumentu ještě probíhá. Hotový dokument bude Předsednictvu zaslán 

v první dekádě července 2023 a  bude schvalován per rollam. Hlavní změny se budou týkat 

role výboru ČDE a Oddělení evropské digitální agendy v koordinaci implementace Politického 

programu digitální dekáda (PPDD). Do 9. 10. 2023  má Česká republika připravit „roadmap“ - 

svodku stavu digitalizace v ČR s klíčovými indikátory a plány do roku 2030. Chce co nejvíce 

využít informace a údaje, které jsou už teď uvedené v aktualizované verzi Digitálního Česka. 

V létě 2023 proběhnou konzultace se shareholdery mimo státní správu.  

Daniel Všetečka, předseda výboru Digitální ekonomika společnosti (DES), informoval, 

že se aktualizaci dokumentu DES věnují od přelomu roku. Sdělil, že aktivity digitální dekády 

se  promítnou do Národního plánu obnovy,  Národní AI strategie,  nové RIS3 strategie (pro 

oblast výzkumu vývoje a inovací), nového programu Digitální Evropa a rámcového programu 

Horizont Evropa. 

Představil rozdílovou tabulku: 

 

Podtrhnul, že 

 u cíle 1 „Výzkum, vývoj inovace“ dochází k většímu sladění s RIS3 strategií. 
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 u cíle 2 jsou přidány některé nové cíle – například cloud-to-edge body sítě (digitální 

dekáda požaduje, aby bylo 10000 klimaticky neutrálních bodů sítě).  

Předseda RVIS požádal D. Všetečku, aby sekretariátu RVIS vedle čistopisu zaslal dokument 

i ve formátu změn. D. Všetečka spolu s M. Purem potvrdili, že proběhla diskuse o změnách 

dokumentu DES mezi Výborem DES a Výborem IKČR a došlo ke shodě. 

Marek Pur, předseda Výboru IKČR, informoval o změnách v dokumentu Informační 

koncepce ČR.  

Implementovali změny, které především vznikly na evropské úrovni. Jako příklady uvedl: 

 100 % klíčových veřejných služeb bude digitálních 

 podpora menšin a znevýhodněných 

 zcela nový cíl - udržitelné technologie a infrastrukturu (uhlíkově neutrální body v síti). 

 

Následně představil M. Úlovec, předseda Výboru digitální vzdělávání, nový pilíř 

Digitální vzdělávání. Důvod vzniku nového pilíře byl primárně ten, že Česká republika v tuto 

chvíli nemá ucelený strategický dokument pro rozvoj digitálního vzdělávání a souvisejících 

agend. Zároveň se Česká republika musí připravovat na naplňování cílů, které jsou uvedeny 

v Evropské digitální dekádě. Týká se to i akčního plánu pro digitální vzdělávání na roky 2021 

až 2027. Prioritní oblasti jsou zaměřené na rozvoj digitálních dovedností občanů; na přípravu 

odborníků v IT včetně expertů na kybernetickou bezpečnost; navýšení podílu žen v oborech 

IT.  

 Prvním cílem je rozvoj digitálních kompetencí v celoživotní perspektivě. 

 Druhým cílem je připravenost na digitalizaci trhu práce, kde jde primárně o rozšiřování 

nabídky profesně orientovaných programů a kurzů v kontextu rozvoje digitálních 

dovedností, přípravy odborníků v oblasti IT. Dále nastavení, respektive revize systému 

predikcí a monitoringu potřeb trhu práce. 

 Třetí cíl se týká prevence digitálního vyloučení - nastavení cílené podpory směrem ke 

skupinám, které jsou ohrožené digitálním vyloučením. 

Plnění hlavních cílů je zarámováno rokem 2027. 

Výbor pro digitální vzdělávání by měl být primární platformou pro koordinaci aktérů – 

soukromý sektor,  neziskový sektor, zaměstnavatelé ve veřejné správě. 

Při přípravě koncepce došlo k přenosu některých dílčích cílů, které byly původně integrovány 

v koncepci Digitální ekonomika a společnost. 

Předseda RVIS následně otevřel diskusi, která se týkala především reportingu a KPIs, které 

by jasně ukázaly posun v naplňování cílů. 

Blanka Šoulavá informovala, že rámci roadmap u Politického programu Digitální dekáda 

(PPDD) budou na roční bázi vznikat trajektorie ukazující do jaké fáze indikátoru se má stát 

dostat, aby byl cíl do roku 2030 naplněn. EK bude ročně publikovat report o stavu plnění. 

Závěrem D. Sláma informoval o aktivitě MV v oblasti digitálního vzdělávání státních 

zaměstnanců a zaměstnanců samospráv. Toto probíhá ve spolupráci se sekcí státní služby.  

Po ukončení diskuse došlo k hlasování. 
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Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U2:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje 4. pilíř Digitální vzdělávání 

jako součást programu Digitální Česko. 

 

Dále bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U3:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje aktualizované 

strategické  dokumenty Informační koncepce ČR (IKČR), Digitální ekonomika a společnost 

(DES) a Digitální vzdělávání (DV) programu Digitální Česko.  

Dále žádá výbor ČDE, aby předložil aktualizovaný dokument Česko v digitální Evropě (ČDE) 

v průběhu první dekády července 2023. K jeho schválení následně dojde per rollam.  

 

3) Zpráva o stavu priorit 

Předseda RVIS v úvodu sdělil, že sekretariát RVIS v posledních týdnech kontaktoval všechny 

garanty a řešitele priorit. Výsledkem je doplnění informací o harmonogramech a rizicích 

spojených s jednotlivými prioritami, dále navržení procesu monitorování. Předseda předal 

slovo M. Callerové ze sekretariátu RVIS, aby o výsledcích podrobněji informovala. 

M. Callerová, sekretariát RVIS: 

 sdělila, že v květnu  a červnu 2023 probíhaly rozhovory s řešiteli a garanty priorit. Cílem 

bylo vyjasnit u jednotlivých priorit: (a) harmonogramy; (b) rizika; (c) propojení s cíli a 

podcíli Digitálního Česka a s metrikami projektů NPO; (d) nastavit sledování 

efektivněji; (e) zjistit, kam je potřeba se ihned zaměřit. Podrobnější informace jsou 

v Příloze 4. 

 navrhla jak pokračovat ve sledování priorit RVIS: 

o kvartální aktualizaci informací provádí jednotliví garanti v Archirepo (Katalog 

záměrů), ze kterého budou sekretariátem kvartálně zpracovávány zprávy 

předkládané RVISu a digitálním zmocněncům. 

o zaveden semafor rizika, kde je k tradičním 3 barvám zavedena ještě modrá 

barva – projekt ve stavu koncepce.  

o první sledování je plánováno na dobu srpen - začátek září 2023. Cílem je mít 

hotovou zprávu pro plenární jednání RVIS 3. října 2023.  

o speciální zaměření při tvorbě zpráv bude na „červené priority“ a na priority 

končící za méně než za 12 měsíců.  

o na jednáních předsednictva a pléna RVIS proběhne diskuse s garanty a řešiteli 

o „červených“ prioritách a o prioritách nominovaných členy RVIS či digitálními 

zmocněnci. 

 Sdělila, že je  23 priorit, které by měly být ukončeny koncem června 2024 a dříve. 

Z pohledů semaforu rizik jsou  
o 3 témata červená (= významný problém – potřebujeme rychle řešit / eskalovat 

/ získat pomoc zvenku jinak hrozí pozastavení projektu a/nebo nenaplnění 

cílů). Jedná se o projekty:  

 21/ eDoklady;  
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 28/ Open data a open datové sady jednotlivých resortů – publikace 

(metazáznamy) NKOD;  

 38/ Mandátní registr a registr zastupování.  

o 2 témata jsou modrá (= projekt je zatím v koncepční fázi. Nová věc nebo refresh 

projektu se vznikajícím harmonogramem / zadáním. Případně čekající na 

důležité rozhodnutí – např. financování z nové obálky NPO):  

 9/ Prevence digitálního vyloučení;  

 26/ Zvýšení kapacit a kompetencí zaměstnanců ve veřejné správě. 

o 6 témat je oranžových (= předvídáme / máme problém nebo zatím zvládnutelné 

zpoždění. Naplnění cílů a časového harmonogramu je stále zvládnutelné):  

 4/ Rozvoj datovek; 

 7/ Digitalizace stavebního řízení; 

 8/ Podpora a rozvoj digitálního well-beingu žáků a učitelů; 

 16/ Implementace evropských předpisů v digitální a datové oblasti; 

 17/ Jednotná digitální brána; 

 18/ eGovernment Cloud a veřejný cloud. 

o 12 témat je zelených (= vše jde podle plánu, neočekáváme žádný problém / 

zpoždění) 

 shrnula hlavní rizika priorit RVIS, jak je vnímají garanti a řešitelé: nedostatek finančních 

zdrojů; nedostatek odborných kapacit; nejasné zadání a změny zadání projektů v 

průběhu příprav a realizace; obtížná a časově náročná komunikace v nadresortních 

projektech; obavy z výrazných časových prodlev u záměrů  a projektů, které zahrnují 

veřejné zakázky. 

M. Callerová v závěru svého vystoupení požádala o odsouhlasení následujících změn 

v reportingu. Změny mají administrativní charakter: 

 Sloučit v jednu prioritu priority „18/ eGovernment Cloud“ a „19/ Veřejný cloud“ 

 Sloučit v jednu prioritu priority „27/ Základní registry nové generace – vytvoření 

střednědobého konceptu dalšího rozvoje základních registrů a propojeného datového 

fondu jako celku“ a „34/ Základní registry nové generace – ZR NG“. 

 Vyřazení priority týkající se obrany státu - „33/ Crossresortní projekty – ZOS“ 

z reportingu, neboť část informací není veřejná a nelze plně sledovat. 

Následně předseda RVIS I. Bartoš otevřel diskusi.  Na úvod diskuse zdůraznil potřebu 

jasné odpovědnosti předsedů výborů RVIS, pod které jednotlivé priority spadají, za definici 

rizika. „Barvy rizika“ by měly být primárně určeny předsedy výborů RVIS.  

Otevřel debatu jak o prioritách ve stupni rizika červená tak o prioritách, které mají být hotové 

k 30. 6. 2022 (tedy v průběhu 8 dní).  

Úvodní informace ke stavu všech třech priorit s vyznačením rizika „červené“ podal P. Kuchař, 

zástupce ředitele DIA. 

21/ eDoklady – současný platný název priority 

P. Kuchař informoval, že 21. 6. 2023 probíhalo meziresortní připomínkové řízení k eDokladům. 

Většina připomínek je vypořádána. Zůstávají dvě hlavní připomínky: 

 soukromý sektor žádá, aby nebylo třeba uvalovat na soukromý sektor povinnost 

akceptace elektronické identifikace. Jedná se o situace, kdy tak nařizuje zákon nebo 
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výkon působnosti (např. banky podle zákona o praní špinavých peněz jsou povinné 

identifikovat klienta určitým způsobem - dnešní situace je občanským průkazem.) 

Soukromý sektor nechce, aby se na něj ani v poslední fázi, tedy od 1. 1 2025, 

aplikovalo dle zákona, že musí rozpoznávat občana elektronickým způsobem. K 

dohodě na pracovní úrovni se nedospělo. 

 dalším problémem je financování čtecích zařízení. To se týká především veřejného 

sektoru – jako příklad bylo uvedeno např. budoucí vybavení volebních komisí 

o Proběhla debata mezi zúčastněnými o vybavení zaměstnanců státní správy 

chytrými telefony a skutečné potřebě technického dovybavení.  P. Kuchař byl 

pověřen zjištěním bližších informací k tomuto. 

 P. Kuchař dále informoval, že k tématice eWalletu dojde na dnešním jednání 

Předsednictva k založení pracovní skupiny.  

28/ Open data a open datové sady jednotlivých resortů – publikace (metazáznamy) NKOD 

P. Kuchař sdělil, že problémem oblasti byly nedostatečné personální kapacity. Nyní se 

podařilo personální kapacity navýšit – byla přidána dvě místa ke dvěma stávajícím. 

38/ Mandátní registr a registr zastupování 

P. Kuchař informoval, že největším problémem je financování.  26. 6.2023 proběhne setkání 

s pěti resorty, které se nejvíc podílí na tom, jak mandátní registr bude v 1. fázi vypadat – 

MPSV, Ministerstvo financí, Ministerstvo dopravy, Ministerstvo spravedlnosti a Ministerstvo 

zdravotnictví. Cílem setkání by měla být dohoda na složeném financování. 

Dále proběhla diskuse, zda jsou udržitelné termíny plnění milníků „Legislativní návrh, 

legislativní proces“ a „Příprava technického zadání“ stanovené na konec roku 2023. Předseda 

RVIS upřednostňuje spíše než posouvat termín plnění prioritizovat oblasti - rozdělit projekt na 

základní část a ostatní.  

Lenka Zátorská, Kabinet digitalizace, UV v diskusi otevřela i naléhavost plnění priority Stav 

provedení zákona č. 12/2020 Sb. o právu na digitální služby.  

Zdůraznila, že je třeba věnovat maximální úsilí plnění v roce 2024. Otevřela se diskuse o 

financování priority  – je třeba, aby finanční náklady byly v plánu digitalizace. Dále bylo 

diskutováno vytvoření univerzálního formuláře pro méně četné agendy. 

V rámci diskuse o potřebě uvedení nákladů na plnění priority „Stav provedení zákona č. 

12/2020 Sb. o právu na digitální služby do Katalogu záměrů informoval M. Pur, vedoucí  

programu Digitální Česko, NAKIT, že došlo k výpadku informačního systému a je třeba 

posunout původně odhlasovaný termín 19. 6. 2023 pro zadání informací do Katalogu záměrů 

(ad usnesení č. 2023/06/09/U3 z 6. 9. 2023). Došlo ke shodě Předsednictva posunout termín 

o dva dny po zprovoznění systému (termín plnění byl posunut na 27. 6. 2023 – doplněno 

sekretariátem RVIS).  

Následně vyzval předseda RVIS k podání informace o stavu priorit, které nebo jejichž 

významné milníky by měly ukončeny k 30. 6. 2023. 

8/ Digitální vzdělávání / Podpora a rozvoj digitálního well-beingu žáků a učitelů -  Milník M 8.1: 

Připravená sada doporučení, ze kterých vyplynou úkoly pro MŠMT 

M. Úlovec, MŠMT požádal vzhledem k soustředění všech kapacit na vytvoření strategického 

dokumentu 4. pilíře Digitální vzdělávání o posun termínu o jedno čtvrtletí.  
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13/ Konektivita - Milník M 13.D.1: Vznik evidence stavebních záměrů/  novela zákona 

č. 194/2017 Sb., o opatřeních ke snížení nákladů na zavádění vysokorychlostních sítí 

elektronických komunikací (tisk 346) 

D. Všetečka informoval, že došlo k navýšení pracovních míst potřebných pro tuto agendu. 

 

Předseda RVIS diskusi ukončil, vyzval k úpravě návrhu usnesení a následně k hlasování. 

  

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U4:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost  

• bere na vědomí uvedené informace ohledně aktuálního stavu priorit RVIS, 

• schvaluje navržený postup pravidelného monitoringu priorit RVIS, 

• a souhlasí s posunutím milníku M8.1 na 3Q 2023. 

 

Dále bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U5:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost schvaluje 

• sloučení priorit: 

• 18/ eGovernment Cloud + 19/ Veřejný cloud, 

• 27/ Základní registry nové generace – vytvoření střednědobého konceptu 

dalšího rozvoje základních registrů a propojeného datového fondu jako celku, 

+ 34/ Základní registry nové generace – ZR NG, 

• vyřazení priority: 33/ Crossresortní projekty – ZOS, 

čímž se mění počet priorit na 37. 

 

4) Zapojení RVISu a témat digitalizace do agendy udržitelného 

rozvoje a strategie Česko 2030 (Strategický rámec ČR 2030) 

Předseda RVIS uvítal na jednání Předsednictva RVIS zástupce Rady vlády pro udržitelný 

rozvoj a zároveň zástupce Ministerstva životního prostředí pana Jana Mareše a pana Martina 

Poláška. Sdělil, že bude představena koncepce dokumentu Strategický  rámec  ČR 2030 a 

jeho vazby na digitalizaci. MŽP pracuje na aktualizaci  Strategického  rámce  ČR 2030 – 

dokumentu, který v letech 2014 – 2018 vznikl v prostorách Úřadu vlády. Podtrhnul význam 

vazeb mezi digitalizací, energetickou náročností a udržitelností. Předat slovo Janu Marešovi, 

tajemníkovi Rady vlády pro udržitelný rozvoj. 

J. Mareš představil Strategický rámec Česká republika 2030 – podrobně ad příloha 5.  
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Informoval př devším o tom, že: 

 základním úkolem Strategického rámce ČR 2030 je převádět 17 cílů udržitelného 

rozvoje OSN (SDGs) schválených v roce 2015 do kontextu České republiky. Termín 

plnění je rok 2030. 

 strategický rámec je rozdělen do 6 klíčových oblastí, které kopírují 3 pilíře udržitelného 

rozvoje (sociální, ekonomický, environmentální) a přidávají oblast „dobré vládnutí“.  

 dvě základní perspektivy, na které se dokument soustředí, jsou efektivita a 

demokratičnost vládnutí.  

 v loňském roce byl schválen i implementační plán. Cílem je adresovat „policy gaps“, 

které nejsou pokryty jednotlivými strategickými dokumenty. 

 významnou prioritou je datový reporting a monitoring. Finalizuje se web s SDGs daty 

 v roce 2018 byl připraven interní návod, co znamenají SDGs pro jednotlivá 

ministerstva. Jedná se o 169 cílů. 

 nyní je cílem explicitněji provázat SDGs s národními cíli. Časový horizont je jednak 

původně stanovený rok 2030 a dále rok 2050 s ohledem na dekarbonizaci a klimatické 

cíle 

 jsou si vědomi provázanosti tématu udržitelnosti s digitalizací. Pracují s dopady 

digitalizace do oblasti „Lidé a společnost“ – především  růst nerovností spojených s 

„digital gap“ a tím pádem i vzrůstající potřeba digitálních kompetencí v systému 

vzdělávání. V ekonomickém pilíři se původně soustředili na témata vysokorychlostní 

internet, infrastruktura pro regionální rozvoj a e-commerce.  V dobrém vládnutí se 

věnovali eGovernmentu, open datům a kyberbezpečnosti.  

 vyhodnocují dopady aktuálních  digitalizačních témat na udržitelnost: twin transition, 

blockchain, internet věcí, big data a strojové učení, digital wellbeing, digital humanities, 

interdisciplinarita, kryptoměny 

 RVIS oslovili, neboť otázka digitalizace je natolik robustní a dynamická, že ocení 

diskusi a radu, zda dobře odlišují významné trendy od krátkodobých témat 

„buzzwords“.  

Předseda RVIS poděkoval za přednesené informace. Podtrhnul provázanost digitální dekády 

a udržitelnosti. Je potřeba ověřovat u všeho, zda nejde proti udržitelnosti a zda je zajištěn 

princip DNSH (do not significant harm). Požádal B. Šoulavou z UV, aby se s týmem Rady 

vlády pro udržitelnost propojila.  Požádal o „pragmatický networking“.  

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U6:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost (RVIS) bere na vědomí předložené 

informace týkající se aktualizace Strategického rámce ČR 2030, jejímž garantem je MŽP. 

Předsednictvo RVIS vítá možnost spolupráce nad tématy udržitelnosti. 

 

5) Informace k plnění Implementačního plánu 3 (evaluační zpráva, 

IP3 – okruh eCulture) 

Předseda RVIS na úvod sdělil, že na jednání Předsednictva dne 3. 3. 23 byl projednán 

půlroční monitoring Implementačního plánu 3, Strategického rámce rozvoje veřejné správy. 
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Protože byly indikovány obtíže okruhu eCulture, který nebyl naplněn, bylo vydáno usnesení 

2023/03/03/U3 (ad níže) vyžadující dodatečné informace k 3.4 eCulture. 

„Usnesení 2023/03/03/U3: Předsednictvo RVIS bere na vědomí stav projektů k 31. prosinci 

2022 v rámci půlročního monitoringu Implementačního plánu 3, Strategického rámce rozvoje 

veřejné správy – dle přílohy „IP3_K_31_12_2022 FINAL.xls“, a vyžaduje si dodatečné 

informace k 3.4 eCulture.“ 

Předseda RVIS uvítal paní Holubovou z MV, garantku Společného řídícího výboru.  

A. Holubová sdělila, že pí. P. Smolíkové vrchní ředitelka sekce MK bohužel potřebné podklady 

nedodala, neboť došlo k nepochopení, co je požadováno – ze strany MK byly zaslány 

materiály k běžícím projektům nikoliv k projektům, které neproběhly. A. Holubová sdělila, že 

podklady a odpověď získá z Ministerstva kultury v červenci 2023 a dodá je RVIS do 17. 7. 

2023. 

Předseda RVIS konstatoval, že i přesto, že dotaz byl položen 3. března 2023, RVIS vyčká na 

informace k problémovému okruhu eCulture do 17. 7. 2023. Informace dodá Ministerstvo 

kultury prostřednictvím paní Holubové z MV.  

D. Sláma, MV upřesnil, že okruh eCulture je jediný problematický okruh z IP3. 

Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U7: Předsednictvo Rady vlády pro 

informační společnost bere na vědomí předložené informace ohledně přípravy evaluační 

zprávy Implementačního plánu 3. Souhlasí s posunutím termínu prezentace na 17. 7. 2023 

včetně informací o okruhu 3.4 eCulture. 

  

6) Založení pracovní skupiny pro EU Digital Identity Wallet (EUDIW) 

Předseda RVIS uvedl, že projekt eWallet je jednou z významných priorit, vyžadující 

nadresortní úsilí. Proto P. Kuchař žádá o založení samostatné pracovní skupiny EU Digital 

Identity Wallet (EUDIW). 

P. Kuchař doplnil následující: 

 cílem pracovní skupiny bude definovat střednědobé cíle zavedení evropské digitální 

peněženky, definovat případy užití, které jsou nejvíce ku prospěchu koncovým 

uživatelům a navrhnout ekonomické modely zavedení a zejména dlouhodobého 

provozu evropské peněženky. Nejedná se jen o aplikaci, ale také o prostředí, které 

provoz aplikace bude vyžadovat - např. kvalifikovaní vydavatelé elektronických 

atributů.  

 navržení členové (zatím pracovní verze, může se měnit): Úřad vlády, Digitální 

informační agentura, Ministerstvo průmyslu a obchodu, NUKIB, zástupci vysokých 

škol. Ze soukromého sektoru: Česká bankovní asociace, Asociace provozovatelů 

mobilních sítí (APMS), Hospodářská komora, Svaz průmyslu a dopravy, ICT Unie, 

SMOČR. 

 Pracovní skupina bude zařazena pod Výbor IKČR. 
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Bylo jednomyslně přijato usnesení č. 2023/06/22/U8:  

Předsednictvo Rady vlády pro informační společnost bere na vědomí předložené informace 

a navrhuje předsedovi RVIS založení Pracovní skupiny pro EU Digital Identity Wallet 

(EUDIW). Bude zařazena pod výbor IKČR. 

 

7) Různé 

Žádná témata nebyla nominována 

 

8) Ukončení 

Předseda RVIS poděkoval přítomným za účast a ukončil jednání. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 
Přílohy:  
Příloha 1 - DES 2023.pdf 
Příloha 2 - DiV_2023.pdf 
Příloha 3 - IKCR 2023.pdf 
Příloha 4 - Priority_RVIS_stav_20230622.pdf 
Příloha 5 - Predsednictvo_RVIS_22._6._cast4_udrzitelnost.pdf   
     


